
 
 

Številka: 189/2016 
Datum: 27. 02. 2016 

 
 

ZAPISNIK ZBORA ODSEKOV ZA VARSTVO GORSKE NARAVE  
 
Zbor odsekov za varstvo gorske narave (v nadaljevanju Zbor OVGN) je potekal v Osnovni šoli Škofja 
Loka-mesto, Škofja Loka, v soboto, 27. 02. 2016, s pričetkom ob 14.30 uri. 
 
Prisotni: Rudi Bevc- PD Podpeč-Preserje, Stanislava Bukovnik- PD Šempeter, Miloš Četrtič- PD Za 
Selško dolino Železniki, Marijan Denša- PD Nazarje, Marija Dolinar- PD Vrhnika, Petra Frelih- PD 
Gorje, Darinka Gaberščik- PD Pošte in Telekoma Ljubljana, Metka Hojs- PD Maribor Matica, Daniela 
Jakomini- PD Skalca Hoče-Slivnica, Igor Kanižar- PD Moravče, Helena Kermauner- PD Domžale, Olga 
Kržan- PD Brežice, Anton Lavtar-PD Križe, Marija Lesjak- PD Vinska Gora, Marjan Marn – PD 
Komenda, Vlasta Medvešek Crnkovič- PD Kum Trbovlje, Marija Miklič- PD RTV Ljubljana, Sonja Modlic 
– PD Integral, Katarina Novak- PD Laško, Bojan Oblak- PD Ljubljana Matica, Darko Oblak- PD Javornik 
Koroška Bela, Nataša Pavlič- PD Gornji Grad, Vesna Pečar- PD Sežana, Anica Podobnik- PD Cerkno, 
Nevenka Rajhman- PD Mercator, Urška Ratajc- PD Liboje, Valentin Rezar- PD Radovljica, Uroš Ribič- 
PD Tržič, Janez Senica- PD Slovenj Gradec, Maksimiljan Senica- PD Bricnik Muta, Bogomir Soban- PD 
Ajdovščina, Sonja Starešinič- PD Črnomelj, Miro Strosar- PD Nova Gorica, Katja Tabernik- PD Kamnik, 
Helena Tepina – PD Viharnik, Iztok Trobiš- PD »Grmada« Celje, Anton Vochl- PD Logatec, Milan 
Vodnik- PD Škofja Loka, Rastko Vrečko- APD Kozjak Maribor, Alenka Zega- PD Obrtnik. 
 

Dodatno prisotni: Marija Klofutar- PD Tržič, Janez Pintar- PD Škofja Loka, Irena Mrak- KVGN, Vinko 

Hafner- PD Škofja Loka, Milka Kolman- PD Škofja Loka, Marija Koprek- PD Škofja Loka, Tončka Tokić- 

PD Brežice, Jožica Potokar- PD Ljubljana Matica, Sonja Modic- PD Integral, Tomaž Kumer- PD Vinska 

Gora, Ana Kreft- PD Vrhnika, Kristina Veber- PD Kamnik, Marija Magajne- PD Ljubljana Matica, 

Marjeta Dajčman- PD Ljubljana Matica, Marta Bašelj- PD Škofja Loka, Marjan Marn- PD Komenda, 

Janez Slabe- PD Logatec, Janja Prelovšek- PD Železničar Ljubljana, Marija Kastelic- PD Viharnik, Drago 

Cenčič- PD Pošte in Telekoma, Ivana Mravlje- PD Rašica, Branko Dolinar- PD Ljubljana Matica, Bedrač 

Janez- PD Škofja Loka, Polona Pegan- PD Preddvor, Franka Zega- PD Nova Gorica, Bojan Rotovnik-  

Predsednik PZS, Dušan Prašnikar- Strokovni sodelavec PZS. 

 

Ad 1. 

Od 14.30 do 15.30 je potekal voden sprehod po starem delu Škofje Loke.  

 

Ad 2. 

Evidentiranje prisotnosti je potekalo od 13.30 do 15.30. 

 

Ad 3. 

Načelnica komisije Irena Mrak je pozdravila vse prisotne in da glede na veliko udeležbo pomeni, da 

nam gorska narava pomeni veliko. Podala je predlog delovnega predsedstva. 

 



 
 

Delovno predsedstvo: Marijan Denša – PD Nazarje, predsednik; Alenka Zega – PD Obrtnik Ljubljana, 

Miloš Četrtič – PD Za Selško dolino Železniki 

Verifikacijska komisija: Marta Bašelj – PD Škofja Loka, predsednica; Tomaž Kumer – PD Vinska gora, 

Petra Frelih – PD Gorje 

Zapisnikar: Dušan Prašnikar – strokovni sodelavec KVGN 

Overovatelja zapisnika: Uroš Ribič – PD Tržič, Janja Prelovšek – PD Železničar Ljubljana 

 

SKLEP 1/2016: Zbor OVGN potrjuje delovne organe zbora v predlagani sestavi. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 

Ad 4. 

Načelnica KVGN Irena Mrak je predala besedo predsedniku delovnega predsedstva Marijanu Denši (v 

nadaljevanju predsednik DP), ki je tudi pozdravil vse prisotne, še posebno predsednika PZS. Za potek 

zbora je predlagal naslednji 

 
DNEVNI RED: 

1. Voden ogled Škofje Loke 
2. Evidentiranje prisotnosti  
3. Izvolitev organov Zbora odsekov VGN 
4. Pregled in potrditev dnevnega reda 
5. Pozdrav gostov 
6. Poročilo verifikacijske komisije 
7. Poročilo o delu KVGN in finančno poročilo KVGN za leto 2015 
8. Predstavitev in potrditev programa dela in finančnega načrta KVGN za leto 2016 in okvirnega 

programa dela za 2017 
9. Podelitev diplom dr. Angele Piskernik 
10. Razno 

 
SKLEP 2/2016: Zbor OVGN potrjuje dnevni red v predlagani obliki. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 

Ad 5. 

Predsednik DP je k pozdravnemu govoru povabil predsednika PZS, Bojana Rotovnika. Rotovnik se je 

zahvalil vsem prisotnim, da se v okviru društev in komisije trudijo, da je področje varstva gorske 

narave pomemben element dejavnosti planinske organizacije, ki pa je zelo raznovrstna. Usklajevanje 

interesov in želja ni enostavno, a upa, da nam s pogovori in sodelovanjem uspe premagati večje 

prepreke. Načelnici in vsem prisotnim se je upravičil za odsotnost predstavnika vodstva PZS na zboru 

v letu 2015, ki ni bila namerna, ampak splet naključij. Ob koncu je povedal, da z načelnico, 

strokovnim sodelavcem in komisijo dobro sodelujejo in je pretok informacij dober, a je vedno možno 

stvari še izboljšati. 

 

Predsednik DP je povabil k besedi še predsednika PD Škofja Loka. Janez Pintar je pozdravil vse 

navzoče in upa, da bo zdržal na funkciji vsaj pol toliko kot njegov predhodnik. Predhodnikom se je 

zahvalil za dobro delo v preteklosti. PD ima dve koči, od kateri ima koča na Blegošu oba certifikata – 

okolju in družinam prijazna planinska koča, kar kaže na prizadevanja društva za ohranjanje okolja. 

Poudaril je, da pripadniki planinske organizacije morajo biti glasniki ohranjanja narave, saj se pojavlja 

vse več dejavnosti v prostoru.  



 
 

 

Ad 6. 

Predsednik DP je pozval predsednico verifikacijske komisije, Marto Bašelj, da poda poročilo. 

Verifikacijska komisija je ob 15.40 ugotovila, da je na zboru OVGN prisotnih 40 od skupno 93 

delegatov odsekov za VGN, kar pomeni 43 %. Komisija ugotavlja, da je prisotnih več kot ena tretjina 

delegatov, kar pomeni, da je zbor OVGN sklepčen in lahko nadaljuje s svojim delom. 

 

Ad 7. 

Načelnica KVGN Irena Mrak je podala vsebinsko in finančno poročilo o delu KVGN za leto 2015. V 

uvodu se je zahvalila članom IO KVGN za pomoč pri vsem delu komisije in da sta konec leta 2015 

odstopila dva člana IO KVGN, Darko Lorenčič in Marjeta Keršič Svetel. V letu 2015 je bilo veliko zahtev 

po strokovnem mnenju oz. odgovoru komisije. Pri splošnih zadevah je izpostavila dve področji, pri 

katerih se komisija ni strinjala s stališči zveze. Komisija je nasprotovala izgradnji zavarovanih plezalnih 

poti oz. podala predloge, da se jih umesti v degradirana območja. Komisija tudi se ne strinja z namero 

zveze, da hoče pod isto streho vključiti vse aktivnosti, ki se odvijajo v gorskih območjih. Osebno se 

zaveda, da je potrebno iskanje kompromisov. Pri izobraževanju varuhov gorske narave je poudarila, 

da je izvajanje tečajev izjemnega pomena za komisijo. Zaključek tečaja je bil organiziran kot širši 

dogodek srečanja vseh varuhov gorske narave in gorskih stražarjev. S predstavitvijo nalog in 

izmenjavo izkušenj je to dober način druženja, ki naj bi bil tradicionalen. Na ravni KONSAR je bil 

primer dvonamenske rabe planinskih poti sprejet kot primer dobre prakse. Neizvedena aktivnost v 

letu 2015 je bila organizacija konference o načinu razvoja turizma v gorskih območjih. Načelnica je 

omenila anketo PZS, pri kateri je sodelovala komisija in ki je dala potrditev, da večina obiskovalcev 

gorskega sveta hodi v gore zaradi doživetja in miru ter tišine. Ob predstavitvi finančnega poročila je 

poudarila, da je bil v letu 2015 porabljen pretežni del rezerve komisije za to, da je bil tečaj VGN lahko 

izveden. Ob koncu je omenila uspešno akcijo, kjer se je preko socialnega omrežja facebook uspelo 

opozoriti na problem in tudi povratno se je problem pozitivno rešil. 

Predsednik DP je pohvalil srečanje VGN in GS na zaključku tečaja za VGN pri Krnskih jezerih in upa, da 

bo srečanje res tradicionalno. Ob tem je omenil, da danes PZS praznuje 123 let. 

Marta Bašelj je pozvala prisotne, da naredijo reklamo za tečaj po svojih društvih. Izrazila je mnenja, 

da so bili do sedaj tečaji zelo dobro sprejeti pri udeležencih. 

Nevenka Rajhman je pohvalila organizatorje tečajev za vso preteklo delo. 

Mirko Strosar je predlagal, da bi varstvo gorske narave moralo biti del vseh programov znotraj 

programov izobraževanj PZS. Podal je mnenje, da so varuhi v podrejenem položaju do drugih. 

Valentin Rezar je obrazložil, da je bil predlog že obravnavan na komisiji. 

Dušan Prašnikar je dodal, da se komisija dogovarja z odborom za usposabljanje pri vodniški komisije, 

da se tema varstvo gorske narave vključi kot ena od tem za izpopolnjevanje vodnikov za naslednje 

triletno obdobje. 

Predsednik DP je podal mnenje, da je pomembno, da varuhi in gorski stražarji sami že aktivno 

sodelujejo z vodniki.  

Darinka Gaberščik je obrazložila, da je v PD Pošte in Telekoma praksa, da je na naravovarstvenih 

izletih vedno prisoten vodnik in je večina vodnikov društvu varuhov gorske narave. 

Janez Senica je povedal, da Darko Lorenčič facebook uporablja za širjenje oz. opozarjanje 

nepravilnosti pri vožnjah z vozili v naravnem okolju na Pohorju. 

Miloš Četrtič je dodal, da obstaja na facebooku portal Očistimo naše gore. 



 
 

Predsednik DP je povzel komentarje in se mu zdi pomembno mnenje, da so varuhi zapostavljeni. To 

pa izhaja iz tega, ker varuh ne deluje na silo. Predlaga večjo vključenost varuhov pri izvedbi 

društvenih izletov. 

Bojan Rotovnik je v uvodu obrazložil, da je v statutu PZS zapisano, da se vsebine varstva gorske 

narave vključujejo v vse programe usposabljanja PZS in je v formalnem smislu to urejeno. Na pobudo 

PZS se je sprejelo, da je v vseh programih usposabljanja na področju športa obvezno pri osnovnem 

tečaju vključiti 5 ur naravovarstvenih vsebin. Drugo pa je samo izvajanje v praksi, kjer pa vidi 

pomembno vlogo varuhov gorske narave, da aktivno sodelujejo in se vključujejo. Glede na to, da je 

bila PZS omenjena pri poročilu načelnice, je predsednik obrazložil širino delovanja PZS. Ravno ta 

širina in tradicija daje PZS-ju veljavnost v družbi in da tudi mnenje PZS nekaj velja. Zaradi množice 

dejavnosti znotraj PZS prihaja do problemov usklajevanje interesov. PZS se je po tehtnem premisleku 

odločila, da se PZS ne bo distancirala do vseh ostalih dejavnosti v gorskem svetu, ampak da del teh 

dejavnosti vključi v dejavnosti PZS. Kot dober primer uskladitve in sodelovanja je navedel 

dvonamenske rabe planinskih poti. Ni interes PZS, da vključi vse športe, pač pa tiste, ki spoštujejo 

Tirolsko deklaracijo in naravovarstveni kodeks Olimpijskega komiteja Slovenije. Kot primer je navedel 

zavarovane plezalne poti, kjer so nekatera društva že samostojno izvajala nadelave tudi mimo PZS in 

je bolje, da PZS vsaj usmerja in priporoča. Na podlagi sprejetih priporočil lahko sedaj PZS deluje 

ozaveščevalno in hkrati opozarja tam, kjer se lotevajo mimo priporočil. Ob koncu se je obrnil tudi na 

varuhe za razumevanj ter hkrati pomoč in sodelovanje.  

Predsednik DP je povzel, da mora biti varstvo gorske narave podlaga celotni planinski dejavnosti. 

Varuhi delujejo altruistično in ne zaradi ekonomskih namer, zato je pomembno, da je varuhov čim 

več. 

Neimenovana udeleženka je vprašala, kake so pristojnosti varuhov, ali samo v gorah oz. nad gozdno 

mejo, ali vsepovsod, kjer je narava. 

Predsednik DP je mnenja, da se vse začne doma oz. od doma. Ugotavlja, da posebnih pripomb na 

poročilo ni bilo, zate je predlagal potrditev sklepa. 

 

SKLEP  3/2016:  Zbor OVGN potrjuje poročilo o delu in finančno poročilo KVGN za leto 2015. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 

Predsednik DP je še čestital načelnici Ireni Mrak za opravljeno delo v težkih osebnih razmerah zaradi 

okvare vida. 

 

Ad 8. 

Načelnica Irena Mrak je predstavila program dela in finančni načrt KVGN za leto 2016 ter okvirni 

program dela za leto 2017. Poleg napisanega je dodatno poudarila nekaj stvari. Pomembno delo 

komisije je ažurno reagiranje na dogodke na terenu in na potrebe po strokovnem mnenju, ki se sproti 

pojavljajo. Na tem mestu je pozvala vse udeležence, da tudi sami aktivno delujejo na svojih območjih 

oz. o problemih javljajo tudi komisiji. Zaveda se težavnosti doseganja kompromisov glede na vse 

dejavnosti, ki se odvijajo v gorskem svetu. Komisija si želi dobrega sodelovanja in komunikacije z 

odseki VGN na ravni MDO. Plan dela za 2017 je zelo okviren in predstavlja predvsem že utečene 

aktivnosti komisije. 

Anton Lavtar je predlagal, da se v program doda ureditev razmerij med gorskimi stražarji (v 

nadaljevanju GS) in varuhi gorske narave (v nadaljevanju VGN). Kot primer je navedel, da v 



 
 

Dolenjskem MDO izobražujejo GS, na komisiji pa VGN, zakaj dva različna programa in ali je možno, da 

se GS potrdi kot VGN. 

Alenka Zega je dodala, da se v MDO Ljubljane že skoraj 10 let trudijo za izvedbo tečaja za GS, a ni bilo 

kandidatov. Sedaj se je dogovorila z Rozi Skobe, da na njihov tečaj vzamejo tudi kandidate iz 

Ljubljanskega MDO, a kljub temu ne dobi kandidatov. 

Irena Mrak je pojasnila, da se je program VGN začel leta 2002, ko se je ta program verificiral in so 

VGN postali tudi delavci v športu. Program je obširnejši kot za GS. Komisija se trudi, da se GS aktivno 

vključuje v aktivnosti komisije.  

Predsednik DP je dodal, da je program tako za GS kot za VGN opredeljen in predstavljen na spletni 

strani KVGN. Izobraževanja za VGN organizira KVGN, izobraževanja za GS pa so v domeni MDO-jev oz. 

PD-jev. Med obojimi izobraževanji ni križanja, je pa status obeh programov drugačen. Hkrati je ravno 

zaradi programa VGN PZS dobila status nevladne organizacije v javnem interesu na področju varstva 

narave. Omenil je, da imajo nekatera društva odseke za GS in ne odsek za VGN, kar je povsem v redu. 

Komisija se je že o tem pogovarjala. 

Vinko Hafner je v 60-ih letih PZS prevzela GS od tabornikov in se ne strinja, da se to enači z VGN. Ni 

potrebno, da se pelje z dvema programoma k istemu cilju. Sam je GS in tudi inštruktor GS in se ne 

strinja, da so GS manj usposobljeni, kot je bilo rečeno na enem od zborov VGN. Želi, da se to razmerje 

uredi.  

Mirko Soban podpira Vinka Hafnerja in je predlagal, da se GS, ki so opravili izobraževanje za GS do 

leta 2002 izenači status z VGN, od tega leta naprej pa naj se status za GS izenači s seminarsko nalogo.  

Predsednik DP je povedal, da za nazaj težko sprejemajo take zadeve. 

Vinko Hafner je pohvalil predsednika PZS, da se je udeležil današnjega zbora, saj je v daljših preteklih 

letih bil predsednik le enkrat prisoten na zboru.  

Predsednik DP je predlagal oblikovanje sklepa, da KVGN preveri razmerje med GS in VGN in možnosti 

za poenotenje. 

Neimenovani udeleženec je povedal, da je bil na inštruktorskem tečaju za GS v 80-letih in takrat je 

bilo izobraževanje na najvišjem nivoju, po tem pa se je pozabilo na GS in ima občutek, da se je s 

programom VGN začel nov svet, čeprav so bili temelji v GS in na tem, kar so GS že naredili v 

preteklosti. Predlaga, da bi lahko GS-je potrdili za VGN-je. 

Miloš Četrtič je mnenja, da ni pomemben naziv GS ali VGN, ampak naj bi bil vsak član PD varuh 

gorske narave in je pomembno, kaj se naredi.  

Mirko Soban je dodal, da ni smiselno, da sta v društvu dve skupini za isto vsebino. 

Predsednik DP je povedal, da se ta problematika med GS in VGN izpostavlja vsakič od leta 2012. 

Dejstvo je, da je program GS in program VGN različen. Pozval je udeležence, če so še drugi predlogi 

glede Programa dela. 

Janez Senica predlaga, da bi v program dela povečali aktivnosti glede problematike voženj z vozili v 

naravnem okolju.  

Miloš Četrtič je dodal, da nismo nič omenjali delo z mladimi in da je to zelo pomemben del dela 

komisije in VGN. 

Metka Hojs je predlagala, da bi bilo potrebno posebej osveščati gorske kolesarje. 

Mirko Soban je še povedal, da ljudje pozabljajo na svojo zgodovino in to se ponavadi ne konča dobro. 

Sram ga je, da GS ne moremo dati vsaj častnega priznanja, da je dolgoletno varoval gorsko naravo.  

Irena Mrak je obrazložila, da je bil na zadnji seji KVGN eden od sklepov ravno ta, da tisti GS, ki so 

aktivni več kot 40 leti, da pridobijo častni naziv varuh gorske narave.  



 
 

Predsednik DP je povzel, da se je potrebno poslušati med seboj in je predlagal potrditev programa z 

dopolnitvami. 

 

SKLEP 4/2016: Zbor OVGN potrjuje program dela in finančnega načrta KVGN za leto 2016, 

dopolnjen s predlogi iz razprave: 

-KVGN preveri možnosti in izvede uskladitev razmerij med GS in VGN, 

-poveča se aktivnosti KVGN glede problematike voženj z vozili v naravnem okolju, 

-poveča se aktivnosti KVGN za delo z mladimi, 

-poveča se aktivnosti KVGN pri ozaveščanju gorskih kolesarjev. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 

Ad. 9 

Predsednik DP je napovedal točko Podelitev diplom dr. Angele Piskernik. 

Irena Mrak v uvodu obrazložila namen in vzroke za podelitev diplom za bodisi življenjsko delo bodisi  

izjemne dosežke na področju varovanja gorske narave. KVGN je prejela 7 vlog in vse vloge potrdila. 

Prejemniki diplom so: Branko Dolinar – PD Ljubljana Matica, Dušan Klenovšek – PD Lisca Sevnica, 

Jožica Potokar – PD Ljubljana Matica, Janez Juvančič – PD Bricnik Muta, Drago Cenčič – PD Pošte in 

Telekoma Ljubljana, Marija Klofutar – PD Tržič, Ivanka Dolenc – PD Škofja Loka. Diplome sta podelila 

Irena Mrak, načelnica KVGN in Bojan Rotovnik, predsednik PZS. 

 

Ad. 10 

Predsednik DP je pod Razno prosil, da udeleženci vrnejo glasovalni kartonček in jih povabil, da 

vzamejo zgibanke KVGN in jih podelijo naprej. KVGN je pred kratkim ponovno aktivirala facebook 

stran in povabil, da udeleženci obiščejo stran in aktivno objavljajo novice.  

Janez Senica je povabil udeležence na delavnico in predstavitev rezultatov projekta o vožnjah v 

naravnem okolju na Pohorju, ki bo 16.3.2016 v Slovenj Gradcu. Delavnice se bo s strani KVGN udeležil 

strokovni sodelavec Dušan Prašnikar.  

Natalija Pavlič je pojasnila, da je simpatizerka društva DONDES, ki je zelo dejaven, tudi na terenu. 

Vprašala je, koliko je sodelovanja z njimi, ker nobeden nič ne omenja drugega in bi bilo sodelovanje 

koristno, predvsem za skupne aktivnosti na terenu. 

Predsednik DP se je zahvalil za predlog, a hkrati pojasnil, da DONDES deluje zelo na strokovnem 

nivoju.   

Janez Senica je dodal, da je imela KVGN z njimi leta 2014 skupno akcijo v Ospu. 

Predsednik DP se je na koncu vsem prisotnim zahvalil za udeležbo in predloge ter zaželel uspešno 

delo in na snidenje prihodnje leto. 

 

Zbor je bil zaključen ob 17.50 uri. 

 

Zapisal: Dušan Prašnikar l.r. Predsednik delovnega predsedstva: 

Marijan Denša l.r. 

 

Overovatelja zapisnika:  

Uroš Ribič l.r.,     Janja Prelovšek l.r. 

 

 



 
 

 

Priloge: 

- Poročilo verifikacijske komisije 
- Poročilo o delu KVGN v letu 2015 
- Finančno poročilo za leto 2015 
- Program dela in finančni načrt KVGN za leto 2016 
- Okvirni program dela za leto 2017 
- List prisotnosti 

 
 


